

СОДЕРЖАНИЕ

Миграции и межкультурные коммуникации

<i>Самигулов Г. Х.</i> Спорные вопросы истории вхождения тюрков Зауралья в состав Российского государства	5
<i>Почекаев Р. Ю.</i> Западные путешественники о политико-правовых реалиях Монголии XVII – начала XX века	14
<i>Хамзин И. Р.</i> Фучжоу – «открытый» порт Китая в системе русско-китайской торговли во второй половине XIX века	24
<i>Главацкая Е. М., Бахарев Д. С., Бобицкий А. В.</i> Этнорелигиозные меньшинства Екатеринбурга в конце XIX века	33
<i>Валитов А. А., Шаповалов М. С.</i> Трансфер образа Палестины в сибирский регион в конце XIX – начале XX века	44

Локусы и регионы в истории государственного управления

<i>Илюшина М. Ю.</i> Караман в политике Султаната Мамлюков (XIV–XV вв.)	53
<i>Мехмадиев Е. А.</i> Пограничные гарнизоны позднеримской Исаврии в середине IV века: к вопросу о сведениях жития св. Конона из Исаврии	62
<i>Ефимов А. А.</i> Преобразования в системе управления дворцовыми городами в период реформирования Министерства императорского двора в 1881–1890-х годах	68

Медиатизация истории

<i>Плотникова Г. Н., Плотников С. Н.</i> Становление и функционирование первой частной газеты «Екатеринбургская неделя» в Пермской губернии в последней четверти XIX века	76
<i>Головнев И. А.</i> Антропологическая кинохроника Владимира Ерофеева (на примере фильма «Крыша мира»)	87

Протестные движения второй половины XX века

<i>Казаков Е. А.</i> Преодолевая свое прошлое: критика западнонемецкого протестного движения 1968 года в публицистике его ветеранов	97
<i>Савин А. И.</i> «Религиозная организация действует самовольно»: нелегальные молитвенные дома в позднюю советскую эпоху	109
<i>Попов А. Д.</i> «Крым и АЭС несовместимы!»: протестное экологическое движение второй половины 1980-х годов и мобилизация регионального сообщества	122

История исторического знания

<i>Митюрёва Д. С.</i> Боденовский термин <i>республика</i> в переводе Р. Ноллса и в контексте политических споров в Англии первой половины XVII века	132
<i>Шестакова Н. Ф.</i> Валлийский «Геродот» и рождение исторической науки в Уэльсе на рубеже XIX и XX веков	137
<i>Груздинская В. С., Корзун В. П.</i> Омские историки на рубеже XX и XXI веков: штрихи к коллективному портрету	142
Сведения об авторах	155

CONTENTS

Migrations and Intercultural Communication

<i>Samigulov G. Kh.</i> Debatable Questions of the History of the Trans-Uralian Turks Incorporation into the Russian State	5
<i>Pochekaev R. Yu.</i> Western Travelers on Political and Legal Realities of Mongolia in 17 th – Early 20 th Centuries	14
<i>Hamzin I. R.</i> Fuzhou – the Treaty Port in the System of Russia-Chinese Trade in the Second Half of the 19 th Century	24
<i>Glavatskaya E. M., Bakharev D. S., Bobitsky A. V.</i> Ethno-Religious Minorities in the Late 19 th Century Yekaterinburg	33
<i>Valitov A. A., Shapovalov S. M.</i> Transfer of the Palestine Image to the Siberian Region in the Late 19 th and early 20 th Centuries	44

Loci and Regions in the History of Public Administration

<i>Iliushina M. Yu.</i> Karaman in the Mamluk Sultanate's Policy (13 th –15 th Centuries)	53
<i>Mekhamadiev E. A.</i> The Frontier Garrisons of the Later Roman Isauria in the mid-4 th Century: on a Treatment of "The Life of St. Conon the Isaurian"	62
<i>Yefimov A. A.</i> Transformations of the System of the Palace Towns' Administration during the Reform of the Ministry of the Imperial Court in 1881-1890s	68

Mediatization of History

<i>Plotnikova G. N., Plotnikov S. N.</i> Formation and Operation of the First Private Newspaper "Yekaterinburg Week" in Perm Province in the Last Quarter of the 19 th Century	76
<i>Golovnev I. A.</i> Anthropological Movie-Chronicle of Vladimir Erofeev (on the Example of the «Roof of the World» Film)	87

The Protest Movements of the Second Half of the 20th Century

<i>Kasakow (Kazakov) E. A.</i> Overcoming One's Own Past: a Critique of the West German Protest Movement of 1968 in the Journalism of its Veterans	97
<i>Savin A. I.</i> "Religious Organization is Functioning Without Permit": Illegal Praying Houses During the Late Soviet Era	109
<i>Popov A. D.</i> "The Crimea and the Nuclear Power Plant are Incompatible!": Protest Ecological Movement in the Second Half of the 1980s and Mobilization of the Regional Community	122

History of Historical Knowledge

<i>Mitiureva D. S.</i> Bodin's Term « <i>République</i> » in the Translation of Richard Knolles and in the Context of Political Disputes in England in the First Half of the 17 th Century	132
<i>Shestakova N. F.</i> Welsh "Herodotus" and the Birth of Historical Science in Wales at the Turn of the 19 th and 20 th Centuries	137
<i>Gruzinskaya V. S., Korzun V. P.</i> Omsk Historians on the Turn of the 20 th and 21 st Centuries: Lines to the Collective Portrait	142

About the Authors	155
-------------------------	-----